
PROTOKÓŁ NR XXX/2017 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 30 sierpnia 2017 r. 

W sesji wzięli udział: 

1. 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka 
3. Asystent Wójta – Karol Żukowski 
4. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 
5. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 
6. Mecenas – Jarosław Mielnik 
7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
8. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak  

Radni nieobecni: Wioletta Masłyk, Roman Cech 

Radni Spóźnieni: Marian Batóg, Piotr Paczesny 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na 
raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 
Dębnica Kaszubska lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 
organu uprawnionego do udzielania tych ulg, 

b) zwiększenia pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego, 

c) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok, 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2017-2027. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał. 

4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 

b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

c) Komisji Rewizyjnej. 

5. Interpelacje Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

8. Zamknięcie obrad. 



Porządek obrad po zmianach:  

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na 
raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 
Dębnica Kaszubska lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 
organu uprawnionego do udzielania tych ulg, 

b) zwiększenia pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego, 

c) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok, 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2017-2027, 

e) zmieniająca uchwałę nr XVIII/144/2016 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 sierpnia 
2016 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych 
na terenie gminy Dębnica Kaszubska. 

3. Plan zbywania i nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.  

4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 

b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

c) Komisji Rewizyjnej. 

6. Interpelacje Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

9. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1 
 XXX Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski. Otwarcia 

dokonał o godzinie 10:30 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt, Pana Asystenta Wójta Gminy, 
Pana Sekretarz, Pana Skarbnika, Panią Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i zarazem Radną 
Rady Powiatu, Sołtysów, Panią Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Panie i Panów 
Radnych. Na podstawie listy obecności stwierdził obecność 11 radnych na sesji i oznajmił 
prawomocność obrad. 



b) 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma 

jakieś wnioski o zmianę porządku obrad? Przewodniczący Rady poinformował, że do porządku 
obrad zostaje dodany ppkt e) w brzmieniu „zmieniająca uchwałę nr XVIII/144/2016 Rady 
Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31 sierpnia 2016 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat 
za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska” oraz w pkt 
3 dodaje się „Plan zbywania i nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska”, 
w związku z tym zmienia się numeracja następnych punktów porządku. Przewodniczący Rady 
zwrócił się z pytaniem czy ktoś ma jeszcze jakieś wnioski o zmianę porządku obrad? W związku z 
brakiem wniosków przeszedł do głosowania.  

/Na posiedzenie przybył Radny Piotr Paczesny oraz Radny Marian Batóg/. 

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się.  

Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Pana Grzegorza Grabowskiego członka Zarządu 
Powiatu Słupskiego i Radnego Rady Powiatu, po czym przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad.  

c) 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag 
Przewodniczący Rady oznajmił, że protokół został przyjęty bez zmian. 

Ad. 2 
a)    

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Dębnica 
Kaszubska lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej 
w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu 
uprawnionego do udzielania tych ulg /stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/ był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 9 obecnych 
Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa 
Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały?  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czym różni się przedłożony projekt uchwały w stosunku 
do poprzedniego?  
Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że zmiany uchwały wynikają ze zmiany ustawy o 
finansach publicznych, wobec czego zachodzi konieczność dostosowania uchwały. Są to jedynie 
zmiany kosmetyczne, sam tryb umarzania się nie zmienia.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXX/258/2017 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
 



b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

zwiększenia pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego /stanowiący załącznik nr 2 do 
protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię 
pozytywną spośród 9 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z 
pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? 
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy zwiększenie dotacji dla Powiatu Słupskiego ma 
miejsce w związku z wyższą ceną wykonania usługi po przetargu?  
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że tak.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXX/259/2017 i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy jest szansa na realizację drogi jeszcze w tym roku? 
Zwróciła się z pytaniem z czego będzie finansowana pomoc?  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zakończenie robót musi nastąpić w tym roku, gdyż 
inaczej powiat nie uzyska dofinansowania. Termin zakończenia prac jest wyznaczony na koniec 
listopada. Dodała, że do źródła finansowania pomocy dla powiatu wróci się przy omawianiu 
budżetu. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok /stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/ był 
omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 9 
obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z 
Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? 
Skarbnik M. Malinowski poinformował, że zgodnie z zapisem §6 pkt 3 uchwały deficyt budżetu 
zostanie pokryty z wolnych środków o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach 
publicznych. Wolne środki jest to nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 
jednostki samorządu terytorialnego, wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów 
wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych. Termin ten wynika z ustawy, a wylicza się je 
sumując wszystkie wyniki finansowe z lat poprzednich, czyli nadwyżki, deficyty, dotacje, dodaje 
się dochody za 2016 rok, odejmuje wydatki za 2016 rok, dodaje przychody za 2016 rok 
i rozchody. Na chwilę obecną wolne środki wynoszą 1 275 410,04 zł. Służą jako pokrycie deficytu 
budżetu. Wcześniej zaplanowana była nadwyżka budżetu w wysokości 336 102 zł. Po 
dokonanych zmianach budżet zamyka się deficytem w wysokości 203 327 zł. Wolne środki będą 
na pokrycie tego deficytu.  
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy to oznacza, że środki te nie są fizycznie dostępne, 
tylko są wirtualne?  
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że czym innym jest budżet, czyli plan dochodów i wydatków 
oraz przychodów i rozchodów. W tym planie mieszczą się wolne środki. Czym innym jest 
wykonanie i gotówka. Wolne środki są na pokrycie deficytu. To tak jakby utworzyła się rezerwa z 
lat poprzednich z rozliczeń wszystkich papierów wartościowych, kredytów itd. za lata poprzednie.  
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy z tego rozwiązania gmina nigdy nie korzystała? Czy 
to oznacza, że pieniądze są wirtualne?  



Skarbnik M. Malinowski poinformował, że jeżeli nie ma wolnych środków, to źródłem 
finansowania deficytu mogą być tylko kredyty, pożyczki itp. Jeżeli są wolne środki, to można z 
nich pokryć finansowanie inwestycji, to tak jakby pojawiły się oszczędności z rozliczeń kredytów 
z lat poprzednich. Po takim zabiegu budżet gminy zamyka się deficytem.  
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że pieniądze nie są wirtualne, gdyż do powiatu idzie 
realny przelew. 
Radna B. Sikora zawróciła się z pytaniem dlaczego inwestycja drogowa w miejscowości Dobra 
zwiększyła się z 70 tys. zł na 100 tys. zł? 
Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedział, że postanowiono o dokończeniu drogi do dziełek 
gminnych, tak aby gdzieś w polu nie kończyć drogi. Co prawda droga i tak zakończona jest po 
środku niczego, ale doprowadza do samej granicy nieruchomości. W ten sposób został 
otworzony nowy teren do sprzedaży. Kiedyś można było objechać całe jezioro.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy w budżecie nie ma ujętego planu pomocy dla 
samorządu? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że obecny budżet nie uwzględnia pomocy z tego względu, 
iż na spotkaniu gmin ustalono, kto dla kogo będzie przekazywał pomoc. Nasza Gmina przekaże 
pomoc w wysokości 15 tys. zł dla Gminy Studzienice. Gdy był konstruowany budżet nie chciano 
tego wprowadzać bez konsultacji z Radnymi. Teraz sytuacja jest już znana i zostanie to ujęte w 
budżecie. Pomoc będzie na konkretny cel, najprawdopodobniej będą to materiały budowlane.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy pomoc zostanie ujęta w przyszłym miesiącu na sesji? 
Pani Wójt I. Warkocka potwierdziła.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXX/260/2017 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

d)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2017-2027 /stanowiący 
załącznik nr 4 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji 
i uzyskał opinię pozytywną spośród 9 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady 
zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu 
uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXX/261/2017 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

e)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do kolejnego 

projektu, czyli uchwały zmieniającej uchwałę nr XVIII/144/2016 Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 31 sierpnia 2016 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg gminnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 5 
do protokołu/. Projekt ten był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał 
opinię pozytywną spośród 8 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady 
poinformował, że uchwała ulega zmianie ze względu na nitkę gazownictwa. Do tej pory tylko 



urządzenia związane z telekomunikacją miały 10% stawki. Teraz do korzystniejszych warunków 
dochodzą urządzenia gazowe, ze względu na możliwość przyłączenia Dębnicy Kaszubskiej do 
gazociągu, co przyciągnie inwestorów. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem 
czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z 
brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXX/262/2017 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 3  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Plan zbywania i nabywania 

nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 11 do protokołu/ 
był opiniowany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał opinię 
pozytywną spośród 8 obecnych Radnych na posiedzeniu wspólnym. Przewodniczący Rady 
K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? W 
związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania Plan zbywania i nabywania nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne przyjęcie planu. 

Ad. 4  
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem z 

działalności Wójta i wykonania uchwał. 
Pani Wójt I. Warkocka, przed zapoznaniem ze sprawozdaniem poinformowała, że na sesji nie 
pojawi się radca prawny. Pan Mecenas Mielnik obsługujący gminę jest na urlopie, a zastępująca 
Pani Mecenas jest na rozprawie sądowej, która ze względu na przesłuchania świadków wydłużyła 
się. 
Sprawozdanie z działalności Wójta /stanowiące załącznik nr 12 do protokołu/ przytoczyła Pani 
Wójt I. Warkocka. Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 13 do protokołu/ 
przytoczył Pan Sekretarz R. Krawczyk.  
Przewodniczący Rady K. Badowski podziękował za sprawozdania i otworzył dyskusję.  
Radna B. Sikora zawróciła się z pytaniem czy termomodernizacja budynków odbędzie się w tym 
roku?  
Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że tak. Dodał, że wykonawcy wiedzieli o warunkach 
zapisanych w umowie, dlatego też nie powinno być problemu. Oczywiście nie wiadomo jaka 
będzie pogoda i tak na dobrą sprawę tylko takie mogą mieć wytłumaczenie w ewentualnych 
przesunięciach terminu, ale startując w przetargu wiedzieli o warunkach terminowych.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy wszystkie zadania zmieściły się w 
kwotach przewidzianych w przetargach?  
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że nie na wszystkich zadaniach kwoty zgadzały się z 
kwotami przewidzianymi w przetargu, ale w ogólnym rozrachunku wszystko mieści się w 
przeznaczonej puli. Z jednego zadania wynikły oszczędności, dlatego zostaną one przesunięte na 
zadanie przewyższające wartość.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem jaki cel ma sala pod opieką GOK-u? 
Pani Wójt I. Warkocka  poinformowała, że sala jest z przeznaczeniem rekreacyjno-sportowym. 
Remont tej sali jest potrzebny w celu wygłuszenia pomieszczenia, w przypadku realizacji imprez.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy z salą jest jakiś problem? Dookoła są garaże, więc nie 
powinno nikomu przeszkadzać organizacja imprezy.  



Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wygłuszenie sali zostanie przeprowadzone na potrzeby 
polepszenia akustyki wewnątrz. Przy okazji prac zostaną wyremontowane sanitariaty. Salą 
zajmować będzie się GOK, będzie to również pomieszczenie na potrzeby stowarzyszenia 
działającego przy GOK-u.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy wynajem sali będzie odpłatny?  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że opłaty będą mogły być pobierane tylko na pokrycie 
wydatków bieżącej działalności stowarzyszenia. Nie może ono na tym zarabiać.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem na jakim etapie stoi punkt rehabilitacji? 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że w dniu dzisiejszym o godz. 14:00 zaplanowane jest 
spotkanie z wykonawcą w celu negocjacji zapisów umowy. Są to drobne sprawy, dlatego też 
niedługo prace powinny ruszyć.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że sprawa z punktem podobnie wygląda jak z ośrodkami 
zdrowia. Gmina zapewnia pomieszczenie na jego utworzenie, przeprowadza remont, ale nie ma 
wpływu na to kto i jakie zabiegi rehabilitacji będzie zapewniał. Firma na 99% wyraziła zgodę na 
realizację remontu, teraz trwa doprecyzowanie zapisów umowy.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem co będzie się działo w Motarzynie? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że w Motarzynie zostanie przeprowadzony remont Izby 
Regionalnej, a także świetlicy. Eksponaty tam zgromadzone zostaną wyeksponowane w 
odpowiednich gablotach. Niektóre eksponaty są dokumentami z różnych lat, więc potrzebują 
specjalnej formy przechowywania. To miejsce odwiedzają turyści, a jeżeli jest możliwość sięgnąć 
po środki na ten cel, to gmina z tego korzysta.  
Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem czy inwestycja termomodernizacji budynku urzędu 
jest połączona z wymianą dachu?  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że inwestycja ta polega na wymianie dachu. 
Termomodernizacja polegająca na wymianie okien i zrobieniu elewacji już się odbyła. To zostało 
przeprowadzone. Teraz zostanie wymieniony dach. Pani Wójt przypomniała, że na początku 
objęcia stanowiska informowała o potrzebie wymiany dachu, były zgromadzone na ten cel środki 
w wysokości 100 tys. zł, jednak nie były one wystarczające, dlatego też zdecydowano o remoncie 
wewnątrz budynku.  
Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem w jakiej technologii będzie wykonane ocieplenie 
dachu? Obecnie stosowana jest płynna izolacja, która jest tańsza. Czy urząd brał pod uwagę 
możliwość jej zastosowania?  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że dokumentacja jest zamknięta, nie można zmieniać 
zaplanowanych materiałów. Płynna izolacja była wykonana w Borzęcinie, jednak w przypadku 
skośnego dachu urzędu nie będzie miała ona zastosowania. Trzeba iść zgodnie z projektem. 
Sekretarz R. Krawczyk dodał, że podczas projektowania były brane pod uwagę zalecenia p.poż.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że sprawa jest już zamknięta, a dyskusję sprowadza 
do meritum.  
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy gmina ma jakiś wpływ na rehabilitację? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że gmina przekazuje obiekt, ale to Narodowy Fundusz 
Zdrowia ustali warunki dla osoby wynajmującej. Tak samo jak gmina nie ma wpływu na to jakie 
usługi świadczy np. Pani Stus, tak i w tym przypadku nie ma możliwości ingerencji w 
wykonywane zabiegi. Naturalnie każdy zainteresowany jest jak najszerszym wachlarzem usług. Po 
stornie gminy był tylko i wyłącznie remont budynku, nie wykonie usług rehabilitacji. Jest to tylko 
przygotowanie zaplecza pod działalność.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania do sprawozdań? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad.   



Ad. 5 

a)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił Komisję Kultury i Oświaty o zapoznanie ze 

sprawozdaniem z działalności za okres międzysesyjny. 
Radny W. Leśniewski członek Komisji Kultury i Oświaty poinformował, że komisja spotkała się 
dwukrotnie. W dniu 16.08.2017 r. w celu zaopiniowania wniosku o udzielenie nagrody za 
całokształt działalności w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury 
o istotnym znaczeniu dla Gminy Dębnica Kaszubska. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
wniosek, a wręczenie nagrody nastąpi na dożynkach gminnych. Radny przytoczył treść 
uzasadnienia do wniosku /stanowiące załącznik nr 14 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z  pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdania?  
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy komisja nie przeprowadzała kontroli dotyczącej stanu 
przygotowania szkół do nowego roku szkolnego? Co roku taka kontrol miała miejsce.  
Radny W. Leśniewski poinformował, że postanowiono o przesunięciu terminu, gdyż w ubiegłym 
roku komisja miała wiele problemów z przeprowadzeniem kontroli w szkołach. Nie było 
kompetentnych pracowników, którzy mogliby udzielić odpowiedzi, wyjaśnień. Raz doszło do 
sytuacji, w której Pani dyrektor choć była obecna w szkole, to nie chciała się spotkać z komisją.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że może przekazać informacje dotyczące przygotowania 
szkół do roku szkolnego. W Przedszkolu w Borzęcinie zakończyły się prace termomodernizacji 
budynku. Wewnątrz budynek jest przygotowany do użytku. W pozostałych szkołach nie były 
przeprowadzane duże remonty, jedynie odświeżanie ścian. Przy sali na ul. Sobieskiego została 
pomalowana stołówka. W przyszłym roku w gimnazjum będzie przeprowadzana 
termomodernizacja, w ramach której zostaną dostawione drzwi ograniczające przepływ zimnego 
powietrza.   
Radny M. Olech poinformował, że bardzo dużo pytań mieszkańców było dotyczących drożności 
drogi na ul. Sobieskiego. Czy będzie ona zapewniona do czasu rozpoczęcia roku szkolnego?  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na drogę zostanie wysypane kruszywo utwardzające ją. 
Niestety nie zostanie wylany asfalt. Z masą bitumiczną są problemy, wygląda na to, że w wielu 
miejscach uruchomiono prace związane z remontami lub budową i jest problem z warstwami 
bitumicznymi. Przez tą sytuację nie rozstrzygnięto kilku przetargów w województwie 
zachodniopomorskim. Chodniki będą skończone po stronie budynku. Trudności będą do końca 
września. Prace na drodze rozpoczynać będą się później, aby nie blokować ruchu i dojazdów do 
szkoły.  
Radny M. Olech poinformował, że kiedyś była zrobiona zwyczajowa pętla autobusowa za szkołą. 
Gdzie teraz autobusy będą zawracać?  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że autobusy będą jeździć tak jak trzeba. Nie będzie 
potrzeby wykorzystywać pętli autobusowej, bo będą nawracać na rondzie i zajeżdżać od innej 
strony, od ul. Sawickiej. Pani Wójt dodała, że w ostatnim czasie przyszedł mail z wnioskiem o 
zmianę nazwy ulicy Sawickiej w związku z wejściem ustawy dekomunizacyjnej. Nazwa ulicy 
została sprawdzona, nie jest to ulica „Hanki Sawickiej”, w nazwie nie ma zapisu imienia, wobec 
czego nie było potrzeby niczego zmieniać.   
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania? W związku z brakiem zgłoszeń poprosił kolejną komisję o zapoznanie ze 
sprawozdaniem.  

b)  
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, że 

komisja spotkała się dwa razy. W dniu 14.08.2017 r. w gronie własnym w celu omówienia sytuacji 
oświetlenia na ul. Bursztynowej. Następne spotkanie odbyło się na komisjach wspólnych 
23.08.2017 r. 



Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdania? W związku z brakiem zgłoszeń poprosił kolejną komisję o zapoznanie 
ze sprawozdaniem. 

c)  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała 

się na komisjach wspólnych, w celu zaopiniowania materiałów na sesję.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdania? W związku z brakiem zgłoszeń podziękował za sprawozdania 
i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6  
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił Radnych o składanie interpelacji. W związku 

z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 7-8 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni znajdują się w punkcie wolne 

wnioski, zapytania i informacje wobec czego otworzył dyskusję.  
Radny M. Batóg zwrócił się z pytaniem czy jakieś dalsze kroki zostaną podjęte w kierunku 
świetlicy w Gałęzowie?  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na świetlicę w Gałęzowie nie ma projektów. Jest jednak 
jedno światełko w tunelu. Jedyna możliwość to budowa nowej świetlicy.  
Radny M. Batóg poinformował, że sprawa obecnej świetlicy miała trafić do sądu. Wie także, że 
sołectwo miało opuścić świetlicę, jednak nie zna terminu.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że świetlica powinna zostać opuszczona do końca września. 
Zostanie podjęta próba pozyskania świetlicy poprzez zasiedzenie, jednak szanse na to są małe. 
Do pewnego momentu rozmowy ze spadkobiercą przebiegały w myśl pozostawienia świetlicy. 
Jednak później nastąpiła zmiana zdania i wszelkie pisma przychodziły już od reprezentującej 
mieszkańca kancelarii.  
Radny M. Batóg oznajmił, że według Niego to błędy urzędnicze pozbawiły mieszkańców 
świetlicy.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że nie nazwałaby tak tego. Nie są to błędy urzędnicze. 
Nieruchomość ta należała do Agencji, która po rozpadzie trafiła w ręce mieszkańców. Sam 
spadkobierca nie wiedział, że jest w posiadaniu nieruchomości. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że w Dobrej jest świetlica, gmina ma 
gotowy projekt, który można wykorzystać z drobnymi przeróbkami.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że szansą jest program „po ryby”. Niestety z dofinansowania 
dostali mniejsze pieniądze, co za tym idzie mniej projektów zostanie zrealizowane. Na dziś nie 
mamy nic konkretnego.  
Radny W. Nierychlewski zwrócił się z pytaniem dlaczego na dzisiejszej sesji nie ma radcy 
prawnego? Zgodnie ze statutem „w sesjach Rady uczestniczą - Wójt, Sekretarz Gminy, Skarbnik 
Gminy oraz Radca Prawny”. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie ma radcy prawnego przez przedłużającą się 
rozprawę sądową i przesłuchiwanie świadków.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że Pani Wójt informowała o tym na początku sesji.  
Radny W. Nierychlewski poinformował, że nie usłyszał tej informacji.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Sołtysów ma jakieś 
pytania bądź wnioski? 
Pan Sołtys I. Ziółkowski poinformował, że dostał zgłoszenie od kilku mieszkańców, że sklep 
Ambit nie jest podłączony do kanalizacji, w związku z tym wlewa nieczystości do sąsiedniego 
ogrodu. Ta sprawa miała miejsce tydzień temu.  
Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że zgłoszenie to zostanie przekazane do ZGK.  



Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem na jakiej zasadzie będzie działać środowiskowy dom 
pomocy?  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na komisjach wspólnych mówiła o tym. Po komisjach 
odbyło się spotkanie w Gminie Osiek, gdzie taki dom funkcjonuje. Jest to zadanie województwa, 
a warsztaty terapii zajęciowej są zadaniem starosty. Więcej na ten temat może powiedzieć Pani 
Kierownik.  
Pani Kierownik K. Szustak poinformowała, że domy pomocy znajdują się w powiecie, a 
dokładniej w Główczycach, Potęgowie, Smołdzinie, jednak jest to zbyt duża odległość do 
dowożenia dzieci. W tych domach nie mają także wolnych miejsc, nie ma dostępu dla dzieci z 
naszej gminy. W naszej gminie dużo jest osób niepełnosprawnych, ok 300, z czego ok 50 
powinno korzystać ze wsparcia. Po wstępnej analizie osób zainteresowanych wyszło, że chętnych 
byłoby 25 uczestników. W tej chwili tylko 13 osób korzysta z zajęć i jeździ na warsztaty.  
Pani Wójt I. Warkocka poprosiła o przedstawienie różnic między Środowiskowych Domem 
Pomocy, a warsztatami terapii zajęciowej. 
Pani Kierownik K. Szustak poinformowała, że Środowiskowe Domy Pomocy powstały z myślą o 
osobach z zaburzeniami psychicznymi i ruchowymi. Domy te finansowane są z budżetu państwa. 
Rolą gminy jest przekazanie budynku. W 2011 roku zmieniono przepisy i dom musi być odrębną 
jednostką, nie może podlegać pod OPS.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że dom będzie odrębną jednostką utworzoną przy gminie 
z własnym kierownikiem. Miesięczne dofinansowanie przypadające na jednego uczestnika wynosi 
1248 zł. Już wiadomo, że takie środki nie będą wystarczające. Maksymalnie do 200 zł trzeba 
będzie dopłacić. W ostateczności niewiele trzeba będzie dołożyć, a zajęciami można będzie objąć 
nawet 50 osób. Nie jest to duży koszt. Pozostaje kwestia lokalizacji. Przedstawiciel wojewody 
przyjechał na spotkanie, oglądał budynek czerwonej szkoły. Przeanalizowano także możliwość 
przeniesienia GOK-u do czerwonego budynku. Aby utworzyć dom potrzeba 8m2/os. Zostanie 
utworzona część kuchenna, kącik wyciszenia. Pani, która była na spotkaniu powiedziała, że teren 
wokół budynku jest dobry, ale brakuje spokoju i intymności. Przy założeniu, że sala należy do 
GOK-u przeniesienie go w to miejsce wydaje się zasadne, przy czym adaptacja czerwonego 
budynku nie wymaga tak wielkiego nakładu. Remont można przeprowadzić własną brygadą, co w 
przypadku domu nie jest możliwe. Na to musi zostać ogłoszony przetarg, wszystko musi być 
fakturowane. Temat jest do dyskusji. Budynek GOK-u jest miejscem na uboczu, byłaby 
zapewniona intymność, własny teren.  
Radna B. Sikora zauważyła, że przy budynku GOK-u jest scena. Co będzie się z nią działo? 
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że w dalszym ciągu może być wykorzystywana do 
organizacji imprez, ku temu nic nie stoi na przeszkodzie.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy projekt na GOK jest potrzebny? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że w przypadku przeniesienia GOK-u do czerwonej 
szkoły nie jest potrzebny projekt, będzie tylko zgłoszenie zmiany sposobu użytkowania, na dom 
projekt jest już potrzebny. W przypadku podjęcia się utworzenia domu, wszystko finansowane 
jest z budżetu państwa.  
Pani Kierownik K. Szustak poinformowała,  że tak jak sama nazwa wskazuje ma zostać 
utworzony dom, osoba tam przebywająca ma czuć się jak w domu. Istotne jest otoczenie. 
Lokalizację obecnego GOK-u można wykorzystać na warsztaty ogrodnicze. Ważne, aby 
uczestnicy integrowali się.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że sala i tak będzie adaptowana na potrzeby GOK-u. Odbyły 
się wstępne rozmowy z Panią Dyrektor, która oświadczyła, że dla pracowników GOK-u to bez 
różnicy gdzie będą pracować. Do starego miejsca są już przyzwyczajeni, ale nie będzie problemu 
z przeniesieniem. Nie było odzewu, że nie chcą się przenosić.  
Radna B. Sikora poinformowała, że Jej niepokój budzi kondycja budynku czerwonej szkoły i 
GOK-u. Zarówno jeden jak i drugi budynek potrzebują remontu. Jeżeli pracownicy GOK-u mają 



zostać przeniesieni, to należy przed tym wyremontować budynek. W GOK-u warunki są złe, a 
szkoła też nie jest w dobrej kondycji.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest zwolenniczką wykonywania prac raz a porządnie. 
Wiele rzeczy trzeba zrobić, ale dzięki własnej brygadzie można sporo zaoszczędzić i zrobić to 
taniej. W przypadku przenosin, jest o tyle łatwiej, że budynek na spokojnie może być 
remontowany, a pracownicy weszliby na gotowe. Na podjęcie decyzji jest czas do listopada. 
Pani Kierownik K. Szustak poinformowała, że do końca listopada trzeba będzie wskazać 
lokalizację i kosztorys prac adaptacyjnych. W kwietniu przyjdą decyzje o przyznaniu środków.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że do końca 2018 roku potrwałyby prace adaptacyjne 
czyli remont i wyposażenie, a od 2019 roku dom już by funkcjonował. Mamy czas aby na 
spokojnie podjąć decyzję.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy dom jest w ramach konkursu? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że dom jest zadaniem wojewody. Jeżeli samorząd się na 
niego decyduje, to raczej otrzymuje pieniądze.  
Radny W. Leśniewski poinformował, że popiera działania Pani Wójt. Wszyscy widzą w jaki 
sposób są podejmowane działania remontowe, choćby na przykładzie sali konferencyjnej.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że jeżeli jest możliwość dofinansowania 
do kompletnego remontu budynku, to On spróbowałby wycofać budynek GOK-u z 
termomodernizacji. W ten sposób jakiś inny można by było zmodernizować, a ten w ramach 
przygotowań do utworzenia domu zostałby kompletnie wyremontowany, łącznie z dachem.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że remont tego dachu jest konieczny. Już w tamtym roku zaczął 
przeciekać, a teraz miałby jeszcze czekać rok do remontu. To jest niemożliwe. Poza tym nie 
można już zmienić zakresu termomodernizacji, do której został zgłoszony GOK.  
Radna B. Sikora poinformowała, że chętnie zobaczyłaby czerwony budynek. Dawno tam nie była, 
a chciałaby zobaczyć propozycję przenosin GOK-u.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że pewnie więcej chętnych znajdzie się na 
wyjściowe spotkanie, dlatego też komisja może zorganizować spotkanie, a o jego terminie 
poinformować pozostałych radnych.  
Pani Wójt I. Warkocka poprosiła, aby radni przemyśleli możliwość utworzenia domu, tak aby na 
wrześniowej sesji mieć już jakieś odpowiedzi. Pani Wójt dodała, że na drodze wojewódzkiej 
zostaną umieszczone słupki, aby samochody nie mogły parkować. Słupki zostaną zlokalizowane 
przy przejściu dla pieszych, wzdłuż „Laluny”.  
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że zostanie ustawione 8 słupków.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że chciałaby poruszyć temat remizy w Podwilczynie. 
Działka o numerze 15/1 należy do Agencji Nieruchomości Rolnej. Gmina wystosuje prośbę o 
nieodpłatne przejęcie całej nieruchomości wraz z mieszkańcami na potrzeby remizy. Wtedy też 
będzie można przenieść świetlicę do remizy i teren wykorzystywać także na jej potrzeby. Jeżeli nie 
będzie takiej możliwość zawnioskuje się o przekazanie części nieruchomości. Pani Wójt dodała, 
że chciałaby poruszyć także kwestię oświaty. Obecnie 5 nauczycieli korzysta z prawa do urlopu 
zdrowotnego. Obecnie poszukiwani są nauczyciele na ich zastępstwo. Inni mają pełny etat. 
Uzupełniają godziny. To co zostało zrobione w ubiegłym roku pozwoliło uniknąć tąpnięć. Dwoje 
nauczycieli zostanie zatrudnionych na zastępstwo na czas nieobecności pozostałych. Uprawnienia 
do urlopu dla poratowania zdrowia mają nauczyciele i zapewnia im to ustawa - Karta nauczyciela. 
Radna B. Sikora zawróciła się z pytaniem kto płaci za wynagrodzenie podczas ich nieobecności? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że pracodawca czyli szkoła. Urlop ten nie jest w ramach 
ZUS, gdyż takie prawo zapewnia ustawa.  
Pani Wójt poinformowała, że do urzędu wpłynęło pismo, które pozwoliła sobie zadekretować 
również do Rady Gminy. Wojewódzki Szpital ze Słupska zwraca się z prośbą o wsparcie 
finansowe na uruchomienie oddziału transplantacji szpiku kostnego. Według Pani Wójt nie ma 
takiej możliwości. NFZ nie wspiera rozwoju szpitala, a gmina nie ma na to środków.  



Radna B. Sikora poparła Panią Wójt mówiąc, że cel szpitala jest jak najbardziej słuszny, ale nie 
można wymagać od gminy wsparcia na każdej płaszczyźnie.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że pieniądze rzędu 10-15 tys. zł, bo takie pewnie 
jedynie wchodziłyby w grę, i tak nie uratują szpitala.  
Radna B. Sikora dodała, że nie w każdej większej miejscowości musi być taki ośrodek. Najbliższy 
jest w Gdańsku, a Ona ma wątpliwości czy niespełna 100 tysięczne miasto potrzebuje takiego 
oddziału. To w Gdańsku powinno być rozbudowywane i ulepszane.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że droga na Krzywań jest już zrobiona. Został wylany 
nowy asfalt, a prace na tej drodze potrwały tylko jeden dzień. Zostało to zrobione w ramach 
opóźnień w realizacji inwestycji na drodze powiatowej. Pani Wójt poprosiła o ustalenie terminu 
komisji wspólnych na dzień 19.09.2017 r. z powodu współorganizacji konwentu wójtów i 
burmistrzów zaplanowanego na dzień 20.09.2017 r.  
Posiedzenie wspólne wszystkich komisji Rady Gminy zostało zaplanowane na dzień 19.09.2017 r. 
na godzinę 10:30.  
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że urząd gminy jest po kompleksowej kontroli Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Protokół z tej kontroli jest dostępny na BIP-ie.  
Skarbnik M. Malinowski poinformował, że była to kompleksowa kontrol za lata 2014-2017. Pod 
uwagę brane były dochody, wydatki z różnych wybiórczych sfer. Protokół z tej kontroli liczy 
ponad 100 stron. Uchybienia zostały znalezione, jednak żadnego naruszenia dyscypliny finansów 
nie było. Podczas tak długo trwającej kontroli i sprawdzającej taki okres, uchybienia można 
policzyć na palcach jednej ręki, co jest bardzo dobrym wynikiem.  
Radni pogratulowali pozytywnie zakończonej kontroli.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy Radny W. Nierychlewski miał 
jakieś pytanie do radcy prawnego? Jeżeli tak, to można je przekazać.  
Radny W. Nierychlewski oznajmił, że żadnego pytania nie miał, zwrócił uwagę, że statut w §26 
ust. 2 mówi wyraźnie kto uczestniczy w sesji z głosem doradczym tj. Pani Wójt, Pan Sekretarz, 
Pan Skarbnik oraz Radca Prawny. Poinformował także, że jak Pan Wiceprzewodniczący zasiadał 
na miejscu radnego, to cały czas posługiwał się statutem. Każde uchybienie, było cytowane ze 
statutu. On przejął to.  
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o spokój. Dodał, że sądził, że pytanie Radnego 
związane jest z chęcią zadania pytania do prawnika. Pani Wójt na początku sesji przekazała 
informację o nieobecności radcy prawnego.  
Radny W. Nierychlewski oznajmił, że tej informacji nie usłyszał, za co przeprosił.  

Odpowiedzi na wnioski i pytania zostały udzielone w trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu. 

Ad. 9 
Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 12:10 zamknął sesję Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska po wyczerpaniu porządku obrad. 
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